

获第五届中国出版政府奖先进单位奖  
美国 CINAHL Information Systems 收录期刊  
北大·中文核心期刊  
中国科技核心期刊

ISSN 1009-6493

CN 14-1272/R

# 护理研究

HULI YANJIU

第36卷 第13期

CHINESE  
NURSING  
RESEARCH

Volume 36 Number 13  
July 2022

7

月

2022年



ISSN 1009-6493



9 771009 649224



山西医科大学第一医院  
山西省护理学会

# 护理研究<sup>®</sup>

## CHINESE NURSING RESEARCH

### 半月刊

第 36 卷 第 13 期(总第 705 期) 2022 年

#### 护理研究

(1987 年 4 月创刊 半月刊)

名誉总编 王 峻 段志光

名誉主编 徐 钧 张瑞平

总编 韩清华 王益锬 韩世范

常务副总编 程金莲

副总编 吴欣娟 杨 辉 朱瑞芳

主编 韩世范

常务副主编兼编辑部主任 朱瑞芳

责任编辑 崔晓芳

英文编辑 阴怀清

主管

山西省卫生健康委员会

主办

山西医科大学第一医院

山西省护理学会

出版

山西医学期刊社有限责任公司

编辑

《护理研究》编辑部

地址 山西省太原市解放南路  
85号(邮政编码 030001)

电话 0351-4639626

网址 www.hlyjzz.com  
http://www.suol.cn

电子信箱 sxhulizz@vip.163.com

印刷 山西华文科杰印业有限公司

发行范围 公开发行

国内总发行

山西省邮政报刊发行局

国外总发行

中国国际图书贸易集团有限公司  
(北京 399 信箱, 100044)

(国外代号 TP4508)

订阅 全国各地邮电局(所)

中国标准连续出版物号

ISSN 1009-6493

CN 14-1272/R

2022年第36卷第13期

(总第 705 期)

2022年7月10日出版

广告发布登记 并审管广字[2020]017号

国内每期定价 25.00 元 全年定价 600.00 元

邮发代号 22-130

如有印装质量问题, 请与《护理研究》编辑部  
联系调换。

除非特别声明, 本刊刊出的所有文章不代表  
本刊编委会的观点。

## 目 次

### 指南研究

结合《中国骨科大手术静脉血栓栓塞症预防指南(2016版)》谈血栓标志物的应用

张金彪, 贾彩霞, 卢 越, 李晓明, 乔凯明, 张 磊, 唐 宁 ..... (2257)

### 科研论著

肠衣包绕尖端提高鼻肠管被动等待置管法置管效率的效果研究

蔡 静, 王奉涛, 刘静芳 ..... (2263)

长期血液透析病人继发脑出血风险预警模型的构建

李丹妮, 谭晶鑫, 李墨奇, 何文昌 ..... (2269)

近 20 年穴位按摩干预术后腹胀选穴规律的数据挖掘

陈丽霞, 郭苗苗, 施 慧, 彭剑飞, 李儒婷, 王 杰 ..... (2275)

参与策略自我效能量表的汉化及其信效度检验

罗朝斤, 田德英, 王文娜 ..... (2281)

微信 AI 聊天用于脑卒中病人社区治疗的疑问词云分析及效能

齐晶晶, 刘延锦, 刘腊梅, 李文婷 ..... (2286)

小儿术中获得性压力性损伤影响因素分析及风险预测模型构建

王 震, 张伟英 ..... (2292)

脑卒中病人出院安置预测模型的系统评价

江雅倩, 汪 晖, 屈聪蕙, 乐 霄, 王怡萱 ..... (2298)

全球群组化母婴保健在国内首次引进及应用的效果研究

翟巾帼, 王文娟, 李 静 ..... (2310)

老年骨科创伤病人医院感染风险预测列线图模型的建立与验证

黄铭杰, 区智凤, 曾嘉欢, 谭志韵, 张静玲, 刘育敏 ..... (2315)

基于随机森林模型的哺乳期乳腺炎病人母乳喂养效果现状及影响因素分析

韩飞飞, 张大华, 郭 红, 韩 柳 ..... (2321)

ICU 病人死亡质量现状及影响因素分析

周 林, 李 丽, 胡守紫, 曹梅利, 徐 禹, 魏 维 ..... (2327)

### 科研综述

晚期癌症病人居家姑息照护现状及展望

黄润勤, 李永红, 詹永佳, 罗 弦, 张兴瑜 ..... (2333)

COPD 病人睡眠障碍评估工具的研究进展

方 勇, 李汁青, 黄丽华 ..... (2338)

严重精神障碍病人体重管理的研究进展

马 玲, 王晶晶, 赵 伟, 徐 晖, 赵燕利 ..... (2343)

老年人电子健康素养与健康促进行为关系的研究进展	杜砚馨,李春玉,李美茜,苏金垚	(2348)
造口高排量监测及风险评估研究进展	陈影,程帆	(2353)
慢性难愈性创面评估工具的研究进展	李文雅,范玲	(2356)
我国脑卒中病人隐性误吸筛查及干预的研究进展	刘云娥,孙方贞,王丽娜,陈洁	(2361)
综合研究		
新型冠状病毒肺炎流行期间 N95 口罩引起的压疮性损伤和疼痛情况调查	田俊,苑黎娜,张三妹,皇甫辉	(2364)
基于 Web of Science 的前列腺癌病人护理研究的可视化分析	张瑜	(2368)
基于失效模式与效应分析降低膀胱灌注化疗职业暴露风险的效果评价	傅瑶,张文瑾,张雁钢,任瑞民,李苗苗,陈兴凤,曹志琴	(2375)
农村老年人对健康教育需求的现状调查及对策分析	梁丽芬,于为民,赵静,王玲,薛宇虹,王丽娟	(2380)
党参红茶免疫调节作用的实验研究与临床观察	雷文婷,王磊,朱瑞芳,杜宏娜,张俐丽,段静静,陈雨露,张珺,杨哲,刘洋	(2386)
城市社区居民对生前预嘱认知与态度的质性研究	车琳星,邓蕊	(2390)
动态血压监测无效的影响因素分析及相关血压数据特征	董建,刘森	(2395)

不同时间与强度耳穴按压对胃电图变化的影响	范军臣,王玉玲,王文锐,张会敏	(2398)
多囊卵巢综合征不孕病人治疗依从性现状及影响因素分析	马亚楠,刘瑞云,姬燕慧,赵校含,车思瑜	(2404)
同侪互助学习模式对护理本科生自主学习能力的影响	赵华,孟艳君	(2410)
黄芪外用对慢性伤口护理效果影响的系统评价	张丽,高怡,栗江霞,邢雁芬	(2414)
湖北省护理技能考前强化培训的效果研究	王珊,谭志华	(2420)
系统性红斑狼疮病人 D 型性格、创伤后成长对其生活质量的影响	屈莉,石昊羽,陆琼,张欢,王维霞,陈静,辛红娟,李学义	(2424)
神经源性膀胱患儿家属照顾负担影响因素的路径分析	徐莲花,张芳	(2429)
关卡前移在血液透析病人动静脉内瘘一体化管理中的应用	王慧,姚苗苗,王金环,张文博	(2433)
品管圈活动对提高 COPD 病人舒利迭吸入规范率的效果	洪涵涵,蔡聆静,徐文清,蔡爱旎,尚彦君,王蓓	(2436)
个性化营养膳食干预在乙型病毒性肝炎肝硬化失代偿期病人中的应用	张瑛,赵娟娟,张俊丝,李乐乐	(2441)
目次(-1-) Contents(-3-) 《护理研究》稿约(封三)		
声明(2423)		

## 声 明

(依照国际惯例登载)

护理学是一门不断发展的学科。由于新的研究成果层出不穷,临床经验不断积累,我们有必要了解治疗、护理及用药的新变化。本刊作者和出版者根据可靠的科学的研究提供了当今最新的护理学科研成果。但由于人类存在着个体差异及医学的不断发展,人们对既往科研成果有新的认识并使之不断完善。本刊编者、出版者及任何参与本刊出版的团体在此郑重声明:本刊提供的所有资料都是经过严格的同行评议,并符合出版要求,但在临床使用时,请在上级专业人员(主管医师、上级护士)指导下进行。对因使用本刊资料而引起的任何医疗差错、事故,本刊将不承担任何责任。希望读者参照其他材料来证实本刊研究结果的可靠性。例如,拟使用本刊资料时,可核对将要使用的药物说明书,确认本刊提供的资料是否准确及推荐的药物剂量或禁忌证有无改变,对于新药或不经常使用的药物更应如此。

《护理研究》编辑部

## Statement

(Publishing according to the international practice)

Nursing science is an ever-changing science. It is necessary to understand the latest therapy, nursing, and medication changes, with the emerging of new results all the time and continuous accumulation of clinical experience. The authors and publishers of this journal provide the latest nursing information based on their reliable scientific achievements. However, people have a new understanding on the previous research results and make them perfect due to the individual human diversity and constant development in medical sciences. The editor, publisher, and any other parties involved in the publication of the journal hereby solemnly declare that all the materials provided by the journal are subject to strict peer-review and meet the publication requirements, but please use them under the guidance of professionals personnel(competent physicians, superior nurses) in clinical practice. The journal will take no responsibility for any medical errors or negligence from the use of such results. Readers are encouraged to prove reliability of data with other sources. For example, readers are advised to verify the accuracy of the data and check whether changes have been made in the recommended dose or the contraindication by reading medicine operation instructions when preparing to use the journal information. This recommendation is critical in connection with new or infrequently used drugs.

Editorial Office of Chinese Nursing Research

# CHINESE NURSING RESEARCH

Semimonthly

Vol. 36 No. 13 2022

## CONTENTS

### Guideline Research

#### Discussion of application of thrombus markers in combination with "Guidelines for the prevention of venous thromboembolism in major orthopedic surgery in China (2016 edition)"

ZHANG Jinbiao,JIA Caixia,LU Yue,LI Xiaoming,QIAO Kaiming,ZHANG Lei,TANG Ning ..... (2257)

### Original Articles

#### Effect of casing wrapping tip on improving the efficiency of passive waiting catheterization of nasointestinal tube

CAI Jing,WANG Fengtao,LIU Jingfang ..... (2263)

#### Construction of risk prediction and early warning model for long - term hemodialysis patients with secondary intracerebral hemorrhage

LI Danni,TAN Jingxin,LI Moqi,HE Wenchang ..... (2269)

#### Data mining of acupoint massage selection rule for postoperative abdominal distension intervention in nearly 20 years

CHEN Lixia,GUO Miaomiao,SHI Hui,PENG Jianfei,LI Ruting,WANG Jie ..... (2275)

#### Chinesization of the Participation Strategies Self-Efficacy Scale and its reliability and validity test

LUO Chaojin, TIAN Deying, WANG Wennan ..... (2281)

#### Analysis and effectiveness of question word cloud of WeChat AI chat for community treatment of stroke patients

QI Jingjing, LIU Yanjin, LIU Lamei, LI Wenting ..... (2286)

#### Analysis of influencing factors of intraoperative acquired pressure injury in children and construction of risk prediction model

WANG Zhen,ZHANG Weiying ..... (2292)

#### Prediction models for discharge disposition in patients with stroke:a systematic review

JIANG Yaqian,WANG Hui,QU Conghui,YUE Xiao,WANG Yixuan ..... (2298)

#### Effect on the first introduction and application of Group Care Global of centering - based maternal and infant healthcare in China

ZHAI Jinguo,WANG Wenjuan,LI Jing ..... (2310)

#### Establishment and validation of Nomogram model for predicting the risk of nosocomial infection in elderly orthopedic trauma patients

HUANG Mingjie,OU Zhifeng,ZENG Jiahuan,TAN Zhiyun,ZHANG Jingling,LIU Yumin ..... (2315)

#### Analysis of breastfeeding effect and influencing factors of lactation mastitis patients based on random forest model

HAN Feifei,ZHANG Dahua,GUO Hong,HAN Liu ..... (2321)

#### Status quo and influencing factors analysis of quality of dying and death in ICU patients

ZHOU Lin,LI Li,HU Shouzi,CAO Meili,XU Yu,WEI Wei ..... (2327)

### Review Articles

#### Status quo and prospect of home palliative care for patients with advanced cancer

HUANG Runqin,LI Yonghong,ZHAN Yongjia,LUO Xian,ZHANG Xingyu ..... (2333)

#### Research progress on assessment tools of sleep disorder in patients with COPD

FANG Yong,LI Zhiqing,HUANG Lihua ..... (2338)

#### Research progress on weight management of patients with severe mental disorders

MA Ling,WANG Jingjing,ZHAO Wei,XU Hui,ZHAO Yanli ..... (2343)

#### Research progress on relationship between electronic health literacy and health promoting behavior in the elderly

DU Yanxin,LI Chunyu,LI Meiqian,SU Jinyao ..... (2348)

#### Research progress on monitoring and risk assessment of high-output stoma

CHEN Ying,CHENG Fan ..... (2353)

#### Research progress on assessment tools for chronic refractory wounds

LI Wenya,FAN Ling ..... (2356)

#### Research progress on screening and intervention of stroke patients with silent aspiration in China

LIU Yun'e,SUN Fangzhen,WANG Li'na,CHEN Jie ..... (2361)

### Comprehensive Study

#### Investigation of pressure injuries and pain caused by N95 masks during the COVID-19 pandemic

TIAN Jun,YUAN Li'na,ZHANG Sanmei,HUANGFU Hui ..... (2364)

<b>Visual analysis of care research in prostate cancer patients based on Web of Science</b>	
ZHANG Yu .....	(2368)
<b>Effect evaluation of reducing occupational exposure risk of bladder perfusion chemotherapy based on failure mode and effect analysis</b>	
FU Yao,ZHANG Wenjin,ZHANG Yangan,REN Ruimin,LI Miao,CHEN Xingfeng,CAO Zhiqin.....	(2375)
<b>Investigation and countermeasure analysis of rural elderly's demand for health education</b>	
LIANG Lifen,YU Weimin,ZHAO Jing,WANG Ling,XUE Yuhong,WANG Lijuan .....	(2380)
<b>Experimental study and clinical observation on immune regulation of Codonopsis pilosula black tea</b>	
LEI Wenting,WANG Lei,ZHU Ruifang,DU Hongna,ZHANG Lili,DUAN Jingjing,CHEN Yulu,ZHANG Jun,YANG Zhe, LIU Yang .....	(2386)
<b>Residents' cognition and attitude towards living wills in urban communities:a qualitative research</b>	
CHE Linxing,DENG Rui .....	(2390)
<b>Analysis of influencing factors of ineffectiveness of ambulatory blood pressure monitoring and characteristics of blood pressure data</b>	
DONG Jian,LIU Miao .....	(2395)
<b>Effect of different pressing time and intensity of auricular acupoint on electrogastrogram</b>	
FAN Junchen,WANG Yuling,WANG Wenrui,ZHANG Huimin .....	(2398)
<b>Analysis of treatment compliance status and influencing factors of infertility patients with polycystic ovarian syndrome</b>	
MA Yanan,LIU Ruiyun,JI Yanhui,ZHAO Xiaohan,CHE Siyu .....	(2404)
<b>Influence of peer-assisted learning on independent learning ability of undergraduate nursing students</b>	
ZHAO Hua,MENG Yanjun .....	(2410)
<b>Nursing effect of external use of radix astragalus in the treatment of chronic wounds:a systematic review</b>	
ZHANG Li,GAO Yi,LI Jiangxia,XING Yanfen .....	(2414)
<b>Study on the effect of intensive training of nursing skills before the college entrance examination in Hubei province</b>	
WANG Shan,TAN Zhihua .....	(2420)
<b>Effect of type D personality and post traumatic growth on quality of life in patients with systemic lupus erythematosus</b>	
QU Li,SHI Haoyu,LU Qiong,ZHANG Huan,WANG Weixia,CHEN Jing,XIN Hongjuan,LI Xueyi .....	(2424)
<b>Pathway analysis of influencing factors on family care burden of children with neurogenic bladder</b>	
XU Lianhua,ZHANG Fang .....	(2429)
<b>Application of checkpoint forward movement in integrated management of arteriovenous fistula in hemodialysis patients</b>	
WANG Hui,YAO Miao, WANG Jinhuai,ZHANG Wenbo .....	(2433)
<b>Effect of QCC activity on improving normative rate of seretide inhalation in COPD patients</b>	
HONG Hanhan,CAI Lingjing,XU Wenqing,CAI Aini,SHANG Yanjun,WANG Bei .....	(2436)
<b>Application of personalized nutritional diet intervention in DHBLIC patients</b>	
ZHANG Ying,ZHAO Juanjuan,ZHANG Jinsi,LI Lele .....	(2441)

## CHINESE NURSING RESEARCH

(Semimonthly)

Vol. 36 No. 13 2022

### General Editors

HAN Qinghua,WANG Yiqiang,HAN Shifan

### Editor-in-Chief

HAN Shifan

### Standing Deputy Editor-in-Chief and Editorial Director

ZHU Ruifang

### Sponsor

The First Hospital of Shanxi Medical University  
Shanxi Nursing Association

### Editing

Chinese Nursing Research Editorial Office

Address No. 85, Jiefang South Road, Taiyuan 030001,  
Shanxi, China

Tel +86 351 463 9626

E-mail sxlhuzz@vip.163.com

URL www.hlyjzz.com

http://www.suo1.cn

### Publishing

Shanxi Medical Periodical Press Co.,Ltd.

### Printing

Shanxi Huawei Kejie Printing Limited Company

### Domestic Distributor

Postal Newspaper and Journal Publishing House  
of Shanxi Province  
Subscription Code 22-130

### Overseas Distributor

China International Book Trading Corporation, P.O.  
Box 399, Beijing, 100044, China  
Code No. TP4508

### Subscriptions

Local Post Offices

### CSSN

ISSN 1009-6493

CN 14-1272/R

### Established

1987

### Publication Date

10 July, 2022